
مهندس مهدی قنایی مقدم, رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی شورای اسلامی شهر آران و بیدگل؛

مجتمع فرهنگی هنری آران وبیدگل؛یک گام تا بهره برداری

رییس اداره فرهنگ وارشــاد اسلامی 
آران وبیدگل گفــت: در صورت تامین 
اعتبار مــورد نیاز مجتمــع فرهنگی 
و هنری آران وبیدگل تا پایان امســال 
می تواند مورد بهره برداری قرار گیرد. 
میثم نمکی افــزود: پــروژه مجتمع 
فرهنگی هنــری آران وبیدگل باحدود 
دو هزار متر مربع زیربنا و با پیش بینی 

فضاهایی مثل تالارچند منظوره سینمایی 
نمایشــی؛نگارخانه؛محیط آموزشی و 
کارگاهی بیش از هشتاد درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته است. دبیر شورای فرهنگ 
عمومی آران وبیدگل با اشــاره به سرانه 
ناکافی فضاهای فرهنگــی ؛اضافه کرد 
:هرچند با تکمیل این پروژه و مجموعه 
های  فرهنگی و کتابخانه  های عمومی 
شماره 2 آران وبیدگل و ابوزید آباد بخشی 
از خلا های موجود جبران می شــود اما 

همچنان شهرستان یکصد هزار نفری 
آران وبیدگل نیازمند ایجاد فضاهای 

فرهنگی جدید است. وی ابراز امیدواری 
کرد با حمایت اداره کل و وزارت متبوع، 
تجهیزات فنی سالن سینما نمایش این 
مجتمع در ســال جاری تامیــن و مورد 
استفاده شهروندان قرار گیرد. نمکی یاد آور 
شد تاکنون حدود ده میلیارد ریال اعتبار 
از محل اعتبارات تملک دارایی صرف این 

پروژه فرهنگی شده است.

 بررسی ها نشان می 
دهد مردم اعتمادی 

به شهرداری ها 
و شورای شهرها 

نداشته اند و ندارند 
و از عملکردها 
راضی نیستند!

حزب بازی، جناح بازی و مافیابازی در انتخاب 
اعضای شورای اسلامی شهرها و شهرداران 

جواب نداده است و فقط به حیثیت این مجموعه 
لطمه زده است و تا خیلی دیر نشده باید شایسته 

سالاری ملاک شود

یک مقام مسئول در شرکت نفت با اشاره به توافق انجام گرفته 
با ساینوپک چین، گفت: قرارداد این شرکت چینی برای ادامه 
فعالیت اکتشاف نفت و گاز در بلوک گرمسار فسخ شده است. به 
گزارش مهر، با گذشت ۱۰ سال از امضای قرارداد اکتشاف و توسعه 
بلوک گرمسار بین شرکت ملی نفت ایران و شرکت ساینوپک 
چین، این قرارداد به دلیل عدم اخذ مجوزهای زیست محیطی 
به صورت نیمه کاره فسخ شد. وی با تایید فسخ قرارداد شرکت 
چینی برای ادامه فعالیت اکتشاف و توسعه در بلوک گرمسار، 
گفت: پس از مذاکرات متعدد و با توافــق دو طرف این قرارداد 
فسخ شده است. وی با تاکید بر اینکه ساینوپک چین به برخی 
از تعهدات خود شامل انجام فعالیت های مطالعاتی و لرزه نگاری 
در برخی از مناطق عمل کرده است، تصریح کرد: اما به دلیل عدم 
صدور مجوزهای لازم از سازمان حفاظت محیط زیست امکان 
حفاری کامل چاه های اکتشافی در بلوک گرمسار فراهم نشد. 
پیش از این مسئولان مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت ایران 
در دولت دهم اعلام کرده بودند: پس از اخذ مجوزهای زیست 
محیطی در حاشیه چهارمین سفر استانی هیئت دولت دهم به 
استان سمنان، مجوز حفاری چاه و ادامه فعالیت های اکتشافی 

در این بلوک اخذ شده است.
 قرارداد بلوک اکتشــاف و توسعه بین شرکت ملی نفت ایران و 
شرکت ساینوپک چین حدود ۱۰ سال قبل امضا شد، این بلوک 
اکتشافی که قرارداد آن به ارزش تقریبی ۵۰ تا ۷۰ میلیون دلار بین 
ایران و چین امضا شده بود، از سالها قبل به دلیل انجام مطالعات 
و عملیات اکتشاف نفت در منطقه وسیعی از پارک ملی کویر تا 

نزدیکی آران و بیدگل متوقف شده بود. 

یک مقام آگاه در وزارت نفت خبر داد؛

قرارداد اکتشاف نفت در 
کویر آران و بیدگل فسخ شد
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به گزارش خطب شکن، رئیس اداره میراث فرهنگی و 
گردشــگری آران و بیدگل از ارتقای نمایندگی میراث 
فرهنگی شهرســتان به اداره خبر داد. جواد صدیقیان 
گفت: پیش از این ۹ شهرستان در استان اصفهان، اداره 
میراث فرهنگی و گردشگری داشــتند و بقیه صاحب 
نمایندگی بودند تا این که بر اســاس برخی شاخص ها 
امتیازبندی جدیدی صورت گرفت و یازده شهرستان، 
از جمله آران و بیدگل کــه در قالب نمایندگی فعالیت 
داشتند، به اداره ارتقا پیدا کردند. وی اضافه کرد: با این 

ارتقا اداره میراث فرهنگی می تواند اعتبارات لازم را 
از کمیته ی برنامه ریزی شهرستان جذب کند. وی با 
اشاره به حجم فعالیت های میراث فرهنگی و گردشگری 
شهرستان توضیح داد: پیش از این ۹ شهرستان در استان 
اصفهان، اداره میراث فرهنگی و گردشــگری داشتند و 
بقیه صاحب نمایندگی بودند تا این که بر اساس برخی 
شــاخص ها امتیازبندی جدیدی صورت گرفت و یازده 
شهرستان، از جمله آران و بیدگل که در قالب نمایندگی 
فعالیت داشتند، به اداره ارتقا پیدا کردند. صدیقیان افزود: 
این ارتقا به تایید ســلطانی فر، رئیس ســازمان میراث 

فرهنگی و گردشگری کشور رسیده است.

هزینه کردن برای آموزش و پرورش هزینه نیست، سرمایه گذاری است
مشــکلات  از  یکــی 
اساسی در بســیاری از 
مهدکودک هــا و مراکز 
پیش دبســتانی که رایج 
شده است، انواع پیک های تبلیغاتی و برنامه های 
متنــوع در مهدکودک هــا با عنــوان کلاس های 
مونته ســوری، دو زبانه، حروف الفبا و... می باشد. 
به راســتی اگر مونته ســواری و چنــد زبانه بودن 
آنقدر مهم اســت، چرا در فصل هــای آموزش و 
پرورش کشــور قــرار نمی گیــرد؟ در حالی که 
آموزش زبان در مــدارس از مقاطــع راهنمایی 
شروع می شــود، چگونه والدین انتظار دارند برای 
کودکان سنین 3 تا 6 سال برنامه ي زبان در لیست 
فعالیت های مهد کودک گنجانده شود؟ شکی در 
این نیســت که کودکان ما با اســتعداد و هوشیار 

هســتند )هرکودکی یک هنرمند است، مسأله ي 
مهــم، هنرمندماندن اســت(. اگر کودک شــما 
باهوش اســت، محکوم به این نیست که همیشه 
در بالاترین ســطح توانایی و اســتعداد عمل کند 
و همیشه رفتارهای عاقلانه داشــته باشد. او نیاز 
دارد مانند تمام هم ســالان خود بازی کند، لذت 
ببرد و احساســاتش را بروز دهد. متأسفانه خیلی 
از این مراکــز از روی غــرض ورزی و رقابت اقدام 
به پیروی نادرســت کرده و والدین بدون آگاهی 
و فقط با تکیه بــر این که کودک مــن باهوش و 
بااستعداد اســت و نیاز به پیشــرفت دارد به این 
مراکز روی می آورند. غافــل از اینکه این دوران، 
دوران بازی کردن است. حتی آموزش مهارت ها در 
سنین مختلف از طریق بازی است. آموزش حروف 
الفبا، برنامه ي حذف شــده ي آمــوزش و پرورش 

برای مراکز پیش دبستانی است ولی عده ای برای 
جلب رضایت والدین، ایــن برنامه ي مطرود را در 
لیست اجرایی برنامه های آموزشی خود گنجانده 
و از انجام آن نیز احســاس خرســندی می کنند. 
متأسفانه برخی از مسئولان نه تنها حمایت نکرده، 
بلکه به دنبــال راه حلی نیز بــرای کمرنگ کردن 
این گونه ناهماهنگی ها نیســتند. ایــن در حالی 
اســت که زیربنای فرهنگی و شخصیتی کودکان 
در همین سنین بســیار مهم شکل می گیرد و هر 
روز به علت صنعتی شدن جامعه و اشتغال والدین 
شاهد استقبال گســترده تر والدین به مهدکودک 
هســتیم. لذا باید والدین مراقب باشند و فرزندان 
خود را از آســیب های روانــی و اجتماعی مصون 
دارند.  والدین گرامی، فشــار برای همرنگ شدن 
نکتــه بازدارنده و تضعیف خلاقیت اســت. وقتی 

تلاش می کنیم به جای پذیرش دیگران، همرنگ 
آن ها شویم، در دام تظاهر و ریا می افتیم. کودکان 
باید خودشان باشند، همان که هستند. استقلال 
کودک را با حــق انتخاب در او رشــد دهید. این 
شاید مهم ترین نکته ای اســت که نباید هیچ گاه 
فراموش کرد. )اجازه بده من انتخاب کنم یا ما بهتر 
تشخیص می دهیم( جملاتی که استقلال و اعتماد 
به نفس اولیه را از کودک می گیرد. لذا در مرحله ي 
نخســت قانون اولیه مهدکودک و پیش دبستانی 
بچه های رنگین کمان، انتخاب، حق فرزند شماست 
و پذیرش در مهدکودک بــا حضور کودک الزامی 
است. کودک شــما قرار اســت روزها و ماه ها در 
مکانی قــرار گیرد که برایــش لذت بخش و ایمن 
باشد. پس در اولویت اولیه ي انتخاب خود، هزینه 
را حذف کرده و برای موفقیت او نقشــه بکشــید. 
به تعبیــر رهبر معظم انقــلاب هزینه کردن برای 
آموزش و پرورش هزینه نیســت، سرمایه گذاری 
است. گاهی باید نگاهی عمیق تر به جامعه داشته 
باشــید. اینکه فرزند پیش دبستانی توانسته است 
حروف الفبا را از بر کند یا آموزش زبان ببیند، هنر 
نیســت. این که او اطمینان کند در محیطی امن 
می توانــد مهارت های فــردی و اجتماعی خود را 
نشان دهد هنر است. هنگامی که تلاش می کنیم 
همه چیز را به کودکانمــان بیاموزیم، آن ها به ما 
مفهوم زندگی را می آموزند. برای داشتن کودکان 
خلاق ســعی کنید پدر و مادر خلاقی باشید. مهد 

کودک و پیش دبســتانی بچه های رنگین کمان با 
نگاهی متفاوت به آموزش کودکان شــما اهمیت 
می دهد و فقط در پی درخواست و تمایل خانواده 
و میل بازار حرکــت نمی کند. چون بــاور دارند 
فرزندان شما ابزار یا کالا نیستند. کودکان دلبند 
شما امانت هایی هستند که باید آن ها را باور کرد 
و شرایط را برای رشد مهارت هایشان فراهم نمود. 
به امید روزی که تمام مراکز ما بــا دید تربیتی و 

آموزشی به کودکانمان اهمیت دهند.
*کارشناس علوم تربیتی و مدیریت مهد کودک و 

پیش دبستانی بچه های رنگین کمان

نزدیک به سه سال از عمر شورای اسلامی شهر آران 
و بیدگل می گذرد و مجموعه ای از اقدامات مثبت و 
بعضا منفی در کارنامه ی این دوره از شورای اسلامی  
شهر نیز بسان دوره های گذشته وجود دارد که گاه 
جای ســوال دارد، گاهی جای انتقاد و گاهی جای 
پیشنهاد و تحســین. البته خود قانون شورا ها هم 
دارای کمی و کاستیها و محاســن زیادی است که 
دلیلی بر نقــاط ضعف و قوت شوراهاســت. بر این 
اساس مهندس مهدی قنایی عضو شورای اسلامی 
شهر و رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی شورای 
اســلامی شــهر آران و بیدگل، به اهداف، نتایج و 
تحلیل این مسایل می پردازد که ماحصل این گفتگو 

پیش روی شماست.
مهندس قنایی در ابتدای این گفت و گو ضمن 
پذیرش بســیاری از انتقادها به عملکرد شــورای 
اسلامی شــهر در این دوره به کلید واژه ی محوری 
بنام »مدیریت دانایی محور شــهری« اشاره کرده 
و می گوید: اینجانب با ســرلوحه قراردادن شعار و 
محوریت عنصر دانایی، پای به عرصه مقدس شورای 
اسلامی شهر گذاشتم و حداقل پیرامون این مسأله 
اســلامی که همه ما درباره هرچه انجام می دهیم 
مسئولیم و پاسخگو، اینجانب نیز به فرهنگ گفتمان 
حاضر بر فضای دموکراتیک فعلی کشور احترام می 
گذارم و نسبت به آنچه پنداشته ام و اندیشیده ام و 
به منصه کردار و رفتار نشانده ام، خود را دلیل اصلی 
بر می شمرم و پاسخگو هســتم و سعی می کنم در 
این مجال کوتاه  به شرحی از قصه پر غصه خویش 

بپردازم.
وی با  اشــاره به اینکه در برنامه ریزی و نوع اهداف 
خویش افکار آینده نگری، زیرســاخت نگر بودن، 
خصوصــی ســازی، تملــک و آزاد ســازی معابر، 
آزادســازی مناطق اطراف و ایجاد معابر در راستای 
برون رفت شهر از بن بست، توســعه فضای سبز و 
احیای بافت قدیم را مدنظر داشــته اســت،اظهار 
داشــت: در این مقطع ســعی کرده ایم از کارهای 

مقطعی که جز حیف و میل بیت المال و اتلاف زمان 
نتیجه دیگری ندارد اجتناب کنیم.  توســعه  محور 
جاده جدید و جــاده قدیم، بلوار امــام خامنه ای) 
مدظله العالی( و بلوار زنده یاد دکتر اسلامی بیدگلی، 
از اقدامات آینده نگر در این مقطع است که با توجه 
به تورم مقطعی که در اقتصاد ایران شاهدش هستیم، 
اینها پروژه هایی است درون زا و انشاالله در آینده ای 
نزدیک چشم و چراغ آبادانی و رونق شهر خواهند بود 
و شک نکنید که آیندگان از این دو محور اقتصادی 
آران و بیدگل، علیرغــم انتقادات زیادی که متوجه 

ماســت، به نیکی یاد خواهند کرد. ) 
اگرچه مهندس قنایی معتقد است که 
تمامی پروژه های عمرانی باید با نظر 
مساعد کمیسیون عمران و شهرسازی 
شورای اسلامی شهر باشد و از این باب 

مقداری گلایه مند است.(
این عضو شورای اسلامی شهر ضمن 
ستایش از تفکر زیرساخت نگر بودن 
در هر سیستمی آن را یکی از مهمترین 
پارامترهــای در نظر گرفته شــده در 
پروژه هــای عمرانــی آران و بیدگل 

دانست و افزود: پروژه هایی نظیر بلوار محقق، توسعه 
شهربازی پارک زیتون، احداث خیابان شاهد و مسلم 
آباد و افتتاح بوستان مهربانو علیرغم آنکه پروژه هایی 
بزرگ به حســاب نمی آیند اما با عنایت به وضعیت 
موجود و بحران اقتصادی پیش رو از مواردی است که 
دارای زیرساخت های لازم بوده است و تکریم مردم 
به عنوان ولی نعمتان ما را به دنبال داشته است. در 
این بخش پیگیری تصویب طرح جامع شهر آران و 
بیدگل از مسائل بســیار حساس و حیاتی در جهت 
ایجاد زیرســاخت های شهری اســت و چشم انداز 
شهر در ادوار آینده را معین خواهد کرد که راجع به 
این موضوع اینجانب شخصا و با جدیت هرچه تمام 
به دنبال تصویب نهایی آن هستم که در این صورت 
یادگاری بسیار ارزشمند برای تاریخ آران و بیدگل 

خواهد بود. مهندس قنایی از تفکر خصوصی سازی 
در بخش مدیریت شــهری دفاع نمود و گفت: این 
نظریه که خانه تاریخی افتخارالاسلام دربندی باید 
به بخش خصوصی واگذار تا کاربری آن احیا شود، 
نظریه ای قابل دفاع است چراکه سالیان سال است 
از احیای این خانه با ارزش تاریخی توسط شهرداری 
می گذرد ولی متاســفانه هنوز بــه کاربری بخش 
توریسم نرسیده اســت. ضمن اینکه اگر این خانه 
ها رها شــوند در طول مدت کوتاهی به وضع سابق 
خود برمی گردنند و مخروبه می شــوند چراکه باید 
به صورت دایمی به آنها رسیدگی شود و این موضوع 
وقتی میسر است که کاربری هتل، اقامتگاه و ...داشته 
باشد و زندگی در آن جریان داشته باشد. حال عده 
ای که اعتراض می کنند به دنبال تعطیل نشــدن 
منفعت های خویش هستند نه احیای منفعت های 
دراز مدت و مصلحت های شهر. این نوع اقدام سال 
هاست که در کاشان و یزد اجرایی شده و نتیجه اش 
چیزی نبوده جز بازگشت زندگی به بافت قدیم که 

این فوق العاده است.
 وی تصریح کرد: از تمــام مدعیان میراث فرهنگی 
این ســوال را می پرســم که تفکر و هزینه احیای 
خانه تاریخی بنی طبا، خانه تاریخی افتخارالاسلام 
دربندی، محور تاریخی سرکوچه دراز، محور تاریخی 
بنی طبا و مسجد جامع قاضی، کاروانسرای مرنجاب 
و ... از کجا آمده است؟ مگر نه این است که سالیان 
سال است که شورای اسلامی شهر و شهرداری این 
هزینه های هنگفت را متقبل می شود؟ پس هدف 
ما از عوام فریبی و هیاهوی رســانه ای چیســت؟ 
وی در باره لزوم توســعه فضای سبز 
و جلوگیری از ورود شــن های روان 
به زندگی مردم آران و بیدگل، گفت: 
سال هاست که مردم ما از طوفان شن 
های روان کلافه شــده اند، بنابراین 
ایجاد کمربند فضای سبز در اطراف 
شهر ضروری اســت. سعی می کنیم 
با مشارکت مردم و سایر دستگاه های 
اجرایی در این مقطع کوتاه زیرساخت 
های انجام این مهم را که از آرزوهای 
دیرینه مردم شــریف و نجیب آران و 
بیدگل است فراهم آوریم. آزادسازی مناطق اطراف 
شــهر و ایجاد معابر در راســتای برون رفت شهر از 
بن بســت، یکی دیگر از موضوعاتی بود که توسط 
مهندس قنایی رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی 
شورای اسلامی شهر مطرح شــد و وی در این باره 
بیان داشت: رینگ شــهری، رینگ محمدهلال و 
جاده سلامت از نوع پروژه هایی است که فی نفسه 
در جهت گشایش معابر درون و برون شهری نقش 
ویژه ای را  ایفا می کند که باید آستین همت بالا زد 
و علیرغم سنگ اندازی و مشکلات متعدد بر سر راه 
این پروژه ها، کار را به جلو برد. بنده با توسعه بی رویه 
جاده ها و معابری که در اولویت قرار ندارد مخالفم 
اما، با احداث مسیرهایی که جاه طلبانه نیست و به 

هدر رفتن بیت المال آسیبی وارد نمی کند و آینده 
ای درخشــان را می تواند به دنبال داشته باشد صد 
در صد موافقم. مــردم ما از جاه طلبی مســئولین 
در اجرای پــروژه هایی که منفعــت عمومی ندارد 
متنفرند اگرچه گاهی شاید اینطور به نظر برسد که 
مردم اغفال می شوند و این خود توهینی بزرگ به 
مردم اســت در حالیکه مردم بهتر از همه درک می 
کنند و این را تاریخ ثابت می کند. مهندس قنایی در 

ادامه با تاکید بر لزوم 
وجود انتقاد صریح، 
شــفاف و بی پرده 
به موضوع عملکرد 
شــوراها در تمامی 
ادوار پرداخــت و 
گفــت: متاســفانه 
شــوراها بــه جای 
آنکــه همانطور که 

در قانون ذکر شده است فضای آزاد اندیشی و بهره 
گیری از پتانســیل های مردم باشد در تمامی ادوار 
مختلف و از فرهیختــگان، نخبــگان، خبرنگاران 
رســانه های جمعی و اهل تفکر دعوت به همراهی 
و همکاری نماید، مأمنی انحصاری فراهم می آورند 
که متاسفانه مخالف صریح قانون است. چراکه قانون 
جلسات شورای اسلامی شــهر را علنی می داند به 
غیر از مواردی آن هم با کسب اجازه و اطلاع رسانی 
به فرمانداران محترم که به صورت غیر علنی برگزار 
می شــود. از این نکته مهمتر آنکه معتقدم از قشر 
اهل تفکر و قلم باید عضوی از شورای اسلامی شهر 
حضور داشته باشد تا بتوان با مردم از جنس خودشان 
گفتگو کرد و فرهنگ گفتمان مفقود شده بین ادوار 
مختلف شورای اسلامی شهر و مردم، تحقق یابد و 
این سوال همواره مطرح نباشد که شورای اسلامی 
شهر و شهرداری چگونه بدون اطلاع از افکار عمومی 
و خواسته ها و اولویت های مردم به اجرای پروژه می 
پردازند؟ البته از این نکته مهم غافل نشــویم که در 
تمامی ادوار، شورای اسلامی شــهر آران و بیدگل، 
شورای شهرداری بوده است و نه شورای شهر. فقط 
به دنبال مسائل اجرائی شهرداری بوده اند نه مسائل 
کلان شهر که این بســی مایه مباهات و شرمندگی 
اســت ! بنابراین گفتمان و تبادل افکارو اطلاعات و 
نظارت مردم به شورا و شهرداری حربه ای است که 
می تواند در دراز مدت شهرداری و شورا را از آسیب 

های اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی و... مبرا کند.
 این عضو شــورای اسلامی شــهر به توسعه ورزش 
های همگانی و حمایــت از ورزش های قهرمانی به 
عنوان مسئولیت های اجتماعی شهرداری و شورای 
اسلامی شهر یاد کرد و افزود: در این عصر شهرداری 
ها نهادهای خدماتی نیســتند، بلکه شهرداری ها 
نهادهای فرهنگــی و اجتماعی هســتند که حتی 
عملکرد عمرانی و خدماتی آن ها در حیطه مسائل 
اجتماعی توجیه پذیر است. بنابراین باید شهرداری 
به حیطه فرهنگی و اجتماعی، مباحث آموزشــی، 

روانی و اجتماعی جامعه ورود کند و همه اینها می 
طلبد که شــهرداران با رویکرد جامعه و ارتباطات 
به ســمت مدیریت شــهری بنگرند نه نگاه پروژه 
محورانه. وی جذب ســرمایه گذار و فعال شــدن 
مشــارکتهای مردمی در فعالیت های شهرداری را 
امری بدیهی و واجب برشــمرد و اظهار داشت: در 
عصری زندگی می کنیم که فعالیت بدون مشارکت 
مادی و معنوی مردم در شــهرداریها یعنی نقصان، 
یعنی بطلان و یعنی 
عبث که خوشبختانه 
نتیجه اش را در این 
ســالیان متمادی در 
شــهرداری ها دیده 
ایم. نتیجه این شده 
اســت کــه علیرغم 
تلاش شــبانه روزی 
شهرداران و شوراها، 
متاسفانه بررسی ها نشان می دهد مردم اعتمادی 
به شهرداری ها و شورای شهرها نداشته اند و ندارند 
و از عملکردها راضی نیستند! مهندس قنایی افزود: 
این نتیجه خودســری ها و انحصارطلبی ها است. 
باید افکار عمومی مردم را به کار گرفت و به فرموده 
امام راحل )ره(،»باید امورات مردم را به دست خود 
مردم سپرد«. حزب بازی، جناح بازی و مافیابازی در 
انتخاب اعضای شورای اسلامی شهرها و شهرداران 
جواب نداده اســت و فقط به حیثیت این مجموعه 
لطمه زده اســت و تا خیلی دیر نشده باید شایسته 

سالاری ملاک شود. 
رییس کمیســیون عمران و شهرســازی شورای 
اسلامی شــهر در پایان گفت: دکان و مغازه عده ای 
ســودجو در عرصه شهرداری و شــورای شهر را به 
فضل پروردگار خواهیم بســت تا انشاالله مردم در 
سایه سار لطف حضرت حق، طعم خوش خدمت و 
خدمت رسانی و امکانات را حس کنند و این مقدور 
نخواهد شــد مگر در پناه رحمت پروردگار، دعای 
مردم و مشارکت مردم به تمام قد در تمام عرصه های 
مدیریت شهری. خواهش حقیر این است که مردم 
عزیز و شرافتمند آران و بیدگل مارا یاری نمایند تا 
بتوانیم کارنامه ای مطلوب را برای آیندگان به یادگار 
بگذاریم. اینجانب نیز با آمادگی و ســعه صدر کامل 
نظرات، انتقادات و پیشنهادات عزیزانم را که به بنده 
اعتماد نمودند در صورتی کــه از روی خیرخواهی 
برای شهر باشــد می پذیرم و با آغوشی باز پذیرای 

حضور سبزشان هستیم.   
وی با بیان اینکــه زحمات خردمندانــه و مدبرانه 
شهردار محترم آران و بیدگل، جناب آقای مهندس 
حسن ستاری شایسته تقدیر است گفت: به جرات 
می توان گفت که در این مقطــع با عنایت به اینکه 
مهندس ستاری متعلق به بدنه ی شهرداری است، 
حیف و میل بیت المال به حداقل ممکن رسیده است 
و پروژه های زیرساختی خوبی به نتیجه رسیده است 
که امید است این تفکر در ادوار بعدی نیز ادامه یابد.
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نمایندگی میراث فرهنگی آران و بیدگل به اداره ارتقا یافت
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بازخورد یک مصاحبه

در شماره پیشین روزنامه نسل فردا، مصاحبه ای با سرکار 
خانم مشتاقی، عضو پیشین شورای اسلامی شهر آران و 
بیدگل با تیتر »هیچ فضایی در آران و بیدگل به جز حسینیه 
ها به بانوان اختصاص ندارد« منتشر شد. یکی از مخاطبانم 
روزنامه نسل فردا نقد و نظری در واکنش به این مصاحبه 
به تحریریه روزنامه ارسال کرده است که این نوشته را در 

ادامه می خوانیم.
خانم مشتاقی از اعضای دور دوم شورای اسلامی شهر آران 
و بیدگل و تنها بانوی راه یافته به شورا درخصوص امکانات 
مخصوص خانم ها در شهر دغدعه داشته اند که شروع به 
کار احداث باغ بانوان هم در این راســتا بوده است. شایان 
ذکر است که خانم سکوت، مسئول امور بانوان فرمانداری 
آران و بیدگل از جمله پیگیرترین افرادی بود که در زمان 
شورای سوم این موضوع را پیگیری می کرد. به نظر می رسد 
مصاحبه شونده از فعالیت هایی که بعداز شورای دوم در شهر 

انجام شده بی اطلاع است.
اگر بگوییم فقط حسینیه ها در شهر در اختیار بانوان است 
گفته ما خلاف واقعیت اســت زیرا این اماکن  به صورت 
مشترک مورد استفاده آقایان و خانم ها قرار می گیرد, کما 
اینکه از مساجد، مدارس، وســایل حمل  ونقل همگانی، 

مدارس ورزشگاهها و... نیز استفاده مشترک می شود.
گذشته از این چگونه می توان احداث استخر دوقلوی صدف 
را که به همت خیرگرامی جناب آقای خالقی و با همیاری و 
همکاری اداره ورزش وجوانان، مساعدت های نماینده وقت 
و شهرداری و شورای شهر وقت به عنوان یکی از بزرگترین 
پروژهای ورزشــی شهرستان احداث شــد و نیمی از آن 
مختص خانم هاست را نادیده گرفت. و یا احداث دوسالن  
ورزشی در احمدآباد و شهرک رسالت  که یکی از آنها ویژه 
بانوان بود که سرانجام بامساعدت شرکت فولاد کویر تکمیل 
شد. و یا اختصاص بهترین فضاهای آموزشی خیرساز به 
دختران شهرستان که بارها مورد اعتراض مدارس پسرانه 
قرارگرفت که چرا این فضاهــای جدید و مجهز در اختیار 
دختران قرار می گیرد و پســران کمتر از چنین مدارسی 
برخوردارند. نمونه موارد ذکر شده مدارس امام زمان، ابریشم 
چی، شهیدان جندقیان و برکت است. این مدارس علاوه 
برفضای آموزشی معمولا دارای امکانات جانبی مانند سالن 
ورزشی، اجتماعات، پذیرایی ، سایت های کامپیوتری و... 
می باشند. و یا اختصاص سالن ورزشی شهیدعنایتی در اداره 
ورزش و جوانان به بانوان که آقایان از آن استفاده نمی کنند.

وجود مراکز آموزشی آزاد در شهر مانند آموزشگاههای زبان 
خارجه، فنی و حرفه ای و مهارت آموزی برای دختران بسیار 
بیشتر از پسران اســت که با مختصر جستجویی از طریق 
ادارات ذیربط و یا سایت های خبری شهر می توان از آنها 
مطلع شد.اگر بخواهیم فهرست اماکنی را که بانوان به صورت 
مشترک با آقایان استفاده می کنند نام ببریم مطلب  به درازا 
کشیده می شود اما فقط برای  نمونه می توان از ورزشگاه 
مادر نام برد که به همت شادروان سحابی پایه گذاری شد و 
استفاده دختران از امکانات آن نام آران وبیدگل را در ورزش 
اسکواش  کشور مطرح کرده است. نادیده گرفتن وجود این 
اماکن وامکانات ویژه بانوان در شهر جای تامل بسیار دارد.

ضمن اینکه مدرسه شهروند در زمان شورای سوم تاسیس 
و تجهیز شد و عمده فعالیت های این مرکز، شامل مدارس 
دخترانه می شد. گذشته از موارد ذکر شده اقدامات دیگری 
نیز توسط سایر نهادهایی مانند بسیج سپاه، کمیته امداد و... 
در حوزه بانوان انجام شده است که ذکر تمامی آن در این 

نوشته نمی گنجد.

مردم به شهرداران و شوراها اعتماد ندارند!

*سمیه سادات جدی


